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Mikroregion Radyně  nabízí mobilní kino 

 Mikroregion Radyně od roku 2024 nabízí díky 
úspěšnému projektu “Pořízení mobilního kina pro obce 
Mikroregionu Radyně” obyvatelům svým obcím nové 
možnosti v oblasti kulturního vyžití. 
 Moderní mobilní kino, které nyní Mikroregion 
Radyně vlastní, nabízí širokou škálu možností pro kul-
turní akce a filmové projekce. Sestava mobilního kina 
obsahuje vše, co je potřeba pro kvalitní projekci filmů. 
Projekční plátno pro promítání filmů ve vysoké kvalitě, 
projekční plochu pro zadní projekci, moderní projektor 
pro skvělý obraz a zvuk, tři mikrofony, reproduktory a 
reprostativy pro kvalitní zvukový zážitek, mixážní pult 
pro profesionální řízení zvuku, signálovou kabeláž a 
další příslušenství pro snadné ovládání a propojení 
všech komponentů. Praktické přepravní řešení zajišťují 
kufry na projektor a reproduktory. 

 Dodavatelé projektu, společnosti PROJEKTA 
CORP s.r.o. A AUDIOPRO s.r.o., se postaraly o dodání 
vybavení do konce roku 2023. Součástí projektu bylo 
také proškolení obsluhy, aby bylo zajištěno bezproblé-
mové technické ovládání mobilního kina. Celková cena 
vybavení mobilního kina dosáhla téměř 400 000 Kč, 
přičemž projekt byl podpořen dotací ve výši 300 000 Kč      
z dotačního titulu Podpora mikroregionů Plzeňského 
kraje 2023. 
 Mikroregion Radyně tak nyní disponuje moder-
ním mobilním kinem, které umožní obcím v regionu 
pořádat filmové projekce a kulturní akce. Těšíme se         
na první filmový večer pod hvězdami! 
 
Projekt byl spolufinancován z dotačního titulu Podpo-
ra mikroregionů Plzeňského kraje 2023. 

Myslivecké sdružení Tymákov 

Červen je měsícem myslivosti a ochrany přírody 

 Červen jako měsíc myslivosti a ochrany přírody 
si připomínáme proto, že zvěř v této době potřebuje 
větší ochranu. Ne že by ji v jiných měsících nepotřebo-
vala, ale nejvíce mláďat se rodí v květnu a červnu - to 
je příroda jedna velká porodnice. A mláďata jsou větši-
nou úplně bezbranná, svými matkami na celé hodiny 
opuštěná, a tak na ně číhá ze všech stran nebezpečí.  
Je zapotřebí zachovat pro ně jejich klidné životní pro-
středí. 

Kdo mláďata ohrožuje? 
 
Největším nepřítelem čerstvě narozených mláďat zvě-
ře jsou volně pobíhající psi, toulavé kočky, zemědělská 
technika a neinformovaní lidé.             
 Především jsou to lidé na procházkách. S pří-
chodem jara více než jindy vycházejí do přírody            
a téměř všichni mají dnes čtyřnohé miláčky, kteří se 
také přece potřebují proběhnout. Zákon však jim to 
zakazuje ve volné přírodě. Ale přiznejme si, že si to 
nikdo zase tak moc nebere. Což ostatně platí i o jiných 
zákonech a vyhláškách. Tak proč by se pes trochu ne-
proběhl. Zejména mláďatům hrozí bezprostřední ne-
bezpečí zadávením. Takový nejlepší přítel člověka také 
ruší na zemi hnízdící ptáky, kterým se při častějším 
opouštění hnízda snižuje počet vylíhlých mláďat ze 
snůšky. Jen malé odběhnutí psa stačí k rozražení či 
umačkání malých zajíčků či srnčat . Proto je dobré dát 
si na psa v přírodě větší pozor. Na druhé straně může 

být pes v některých případech ohrožen sám (setkání 
s černou zvěří , liškou nakaženou prašivinou atp.). Kdo 
si není poslušností svého psa stoprocentně jistý (a čím 
se můžeme být stoprocentně jisti!), ať raději nezapo-
mene doma vodítko a nestydí se ho použít. Proč risko-
vat, že si pokazíme krásné chvíle společně trávené 
v jarní přírodě? 
 
“To srnče bylo určitě opuštěné!" 
  
 To tvrdí často lidé, kteří nosí mláďata zvěře do 
zoologických zahrad nebo do stanic ochránců přírody. 
Naivně si myslí, když u svého mláděte v louce není sr-
na či zaječice, že je opuštěné. Moudré matky, aby 
svým pachem nepřilákaly šelmy, je přes den opouštějí 
a vracejí se k nim jen na dobu kojení. Přece srna ne-
může stát u srnčete, když tam stojí lidé. Ta je pravdě-
podobně pozoruje odněkud z remízku či z lesa a proží-
vá nesmírný šok. Pokud lidé na srnče sáhnou, pak bu-
de mít velké problémy se k němu vůbec vrátit.          
Nezachraňujte tedy "opuštěná" mláďata! 
  
 Myslivost je podle zákona činnost ochraňující, 
využívající a zkvalitňující přírodní bohatství. Je to kaž-
dodenní činnost ve prospěch přírody a zvěře. Myslivce 
těší, když vychovají zvěř zdravou, silnou, odolnou,        
v dostatečném, a když se jim daří i zkvalitňovat životní 
prostředí zvěře. Dlouhodobým cílem je zachovat 
všechny druhy zvěře i dalším pokolením. 
                                                
      Ing. František Šašek 
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Úvodní slovo starostky 

Milí spoluobčané, 
 s tím brzkým a teplým jarem se mi 
zdá, že ten letošní rok nějak strašně utíká. 
Z pondělí náhle skáče středa, pátek, týdny 
splývají v měsíce a už je půlka května a já se 
ještě v tomhle roce nestačila pořádně roz-
koukat. Ale i tak jsme zvládli pár společen-
ských akcí a jsem moc ráda, že se spoustou    
z Vás jsme se potkali, popovídali a společně 
zažili nějaký kulturní, zábavný nebo sportovní 
program. 
 V dubnu jsme také se společenskou 
komisí  tradičně přivítali do Tymákova naše 
malé občánky. Poprvé v nově zařízeném sa-
lonku kulturního domu. Na zařízení jsme zís-
kali dotaci ze Státního zemědělského inter-
venčního fondu (SZIF). A musím nám to 
opravdu  pochválit! Udělali jsme z toho hezké 
a příjemné místo nejen pro potřeby obce, 
ale  i pro veřejnost, spolky nebo dětské skupi-
ny. Další dotační příspěvek ze SZIF máme le-
tos přislíbený na vybudování středového 
chodníčku na hřbitově a vydláždění povrchu 
kolem jeho vjezdu. Předpokládáme realizaci  
v čase „po pouti“.   V této chvíli připravujeme 
i výběrové řízení na opravu dalších čtyř úseků 

místních komunikací. Rádi bychom rekon-
strukci povrchů stihli ještě v tomto roce. Bu-
deme žádat i o dotaci z Ministerstva pro míst-
ní rozvoj, loňský rok jsme obdrželi  cca 6 mili-
onů korun, tak snad to vyjde i letos.      

 Moje osobní největší těšení je na čer-
vencový dětský tábor. Letos jedeme s dětmi 
opět do Konstantinových Lázní s celotáboro-
vou hrou Stroj času. Tak nám držte palce, ať 
máme dobré počasí, všechno se povede, nic 
se nikomu a ničemu nestane, všechny hry a 
soutěže se uskuteční a vrátíme se domů nad-
šení a máme o čem vyprávět až do příštího 
roku. Ještě Vás chci pozvat 25. srpna na osla-
vy výročí Sboru dobrovolných hasičů Tymáko-
va a potom 28. září na Den obce. Obě akce 
budou s kulturním programem a občerstve-
ním. Ta hasičská víc sportovní, ta obecní víc 
kulturní. Ale hlavní je  sejít se a akci si všichni 
společně  užít.                                                                     
A to je vše, přátelé! Tak zase v příštím vydání 
Zpravodaje Tym! 
     
   Hezké léto! 
    Martina Schwarzová                        
   starostka 

     Uklidili jsme Tymákov 

 V sobotu 13. dubna se Tymákov popáté zapojil do celorepublikové akce Ukliďme Čes-
ko. Tentokrát nás podpořila i děvčata z oddílu národní házené a jejich trenéři. Za 4 roky orga-
nizovaných úklidů musíme říct, že nepořádku přímo v obci ubývá, a tak jsme rozděleni do ně-
kolika skupin uklízeli především okrajové části vesnice a okolí silnic, které vedou od Plzně a 
Starého Plzence. Jak jde čas, mění se i složení  sebraného odpadu. Nejpočetnějším typem od-                                     

padků byly letos plechovky od energetických 
nápojů následované tradičními PET lahvemi. 
Celkově jsme nasbírali 40 pytlů směsného od-
padu, dohromady přes 500 kg (vítězem těžké 
váhy byla stará vinylová podlaha odložená u 
hřbitova). Děkujeme organizátorům akce za 
materiální podporu a všem, kteří s úklidem Ty-
mákova aktivně pomáhali, za jejich čas a nezišt-
nou práci.   Sylva Řehořová 
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Aktuality z Tymákova 

Dobíjecí stanice elektrokol 
V rámci dotačního projektu „Pořízení nabíjecích stanic 
pro elektrokola v obcích Mikroregionu Radyně“ jsme 
do Tymákova pořídili volně přístupnou dobíjecí stanici, 
která je trvale umístěna na terase KD Tymákov. Stani-
ce disponuje nabíjecími kabely různých typů. Cyklisté 
si tedy nemusí vozit svoje. Na místě je osazen ta-
ké  stojan na kola.  

V rámci dotace SZIF jsme vybavili novým nábytkem sa-
lónek v KD Tymákov.  Celkové náklady dosáhly 150 tisíc 
Kč. Salónek se pravidelně využívají k výtvarným a hu-
debním účelům pro tymákovské děti, používá se   jako 
zasedací místnost pro jednání zastupitelstva obce a je 
možno si jej pronajmout k soukromým i firemním úče-
lům. 

Výběrové řízení na opravy komunikací 
V současné době obec připravuje výběrové řízení na 
opravu dalších čtyř úseků komunikací v obci. Oprava by 
měla proběhnout ještě v letošním roce. Celkové nákla-
dy dosáhnou cca 6 mil. Kč.  

Chodníček na hřbitově 
V rámci dotace SZIF bude zbudován středový chodník 
na místním hřbitově. Zároveň bude upraven a vydláž-
děn prostor kolem vjezdové brány hřbitova. Realizaci 
předpokládáme do konce října 2024. Celkové náklady 
dosáhnou cca 300 tisíc Kč. 

Nový nábytek v salónku KD 

Jak může vypadat centrum obce?  
Na zasedání zastupitelstva konaném 22. května 
2024 prezentoval architekt Jan Tyrpekl urbanistic- 
ko-architektonickou studii veřejného prostranství 
centra Tymákova, především okolí kulturního do-
mu. Pokud jste neměli čas přijít a zajímá vás, jakou 
proměnou může střed obce projít, můžete si studii 
prohlédnout v úřední hodiny na obecním úřadě ne-
bo na webových stránkách obce: 
https://www.tymakov.cz/obec/architektonicke-
studie-1/verejne-prostranstvi/ 

Návrh nové hasičárny 
K vidění je i návrh nové hasičské zbrojnice, která by 
měla stát na „starém“ hřišti. Koncept je zveřejněný 
na webových stránkách obce v záložce architekto-
nické studie a je k nahlédnutí na obecním úřadě. 
 

Možné využití areálu kasáren 
Soukromý investor oslovil Tymákov s projektem 
Domova se zvláštním režimem. Komplex zařízení 
pro pacienty s roztroušenu sklerózou, s alzheimrem 
a hospic by mohl být vybudovaný v části areálu ka-
sáren. Návrh najdete na stránkách obce v záložce 
architektonické studie a můžete si ho prohlédnout 
na obecním úřadě. 

Obec zadotuje výměnu povrchu hřiště 
Zastupitelstvo obce Tymákov na svém zasedání         
22. května 2024 schválilo poskytnutí dotace na výmě-
nu povrchu házenkářského hřiště TJ Sokol Tymákov, a 
to ve výši 2,5 milionu korun. Smlouva, kterou obě stra-
ny následně uzavřou, obsahuje závazek, že členové TJ 
Sokol Tymákov odpracují během dvanácti měsíců 1000 
hodin pro potřeby obce. 
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TJ Sokol Tymákov 

trenéři, sportovci, ale i nejlepší kulturní a vzdělavatel-
ské počiny. Díky našim loňským skvělým výsledkům se 

nám dostalo té cti, že mezi všemi nominovanými 
sportovci z celé republiky se (v kategorii kolektivní 
sporty - mládež a dospělí) na skvělém 3. místě umísti-
ly naše házenkářské týmy dorostenek a mužů. Kom-
pletní výsledky, fotogalerii z akce i záznam přímého 

přenosu najdete na sokolském webu. V dubnu se mi-
nimálně 20 našich členů zúčastnilo již  5. ročníku akce 
„Ukliďme Česko - Ukliďme Tymákov“, kterou pořádá 
obecní úřad a při které se podíleli na úklidu širokého 
prostranství naší malebné obce. Opět byla sebrána 
spousta plných pytlů s odpadky. 
Dále bych vás chtěl pozvat na námi pořádané akce: 
• Mistrovství ČR v národní házené mladší žačky  

21. - 23. 6. 2024 hřiště Tymákov 
• Pohár ČR v národní házené dorostenci 21. - 23. 

6. 2024 hřiště Stupno 
• Pouťový turnaj generací mužů a žen + navazují-

cí večerní rockovou zábavu v sobotu 27. 7. 
2024 

Také musím připomenout, že v termínu 29. 6. – 6. 7. 
2024 se v Praze ve Fortuna Aréně koná XVII. Všeso-
kolský slet, na který jste srdečně zváni. 

Na závěr bych chtěl informovat, že díky významné 
podpoře obecního úřadu to vypadá, že o prázdninách 
by mělo konečně dojít k plánované a tolik očekávané 
výměně povrchu na házenkářském hřišti za nový. Drž-
te palce, ať to dopadne.  

    
   Sportu zdar! 
    Michal Šefl 

   starosta TJ Sokol Tymákov 
 

Jan Řehoř obsadil 1. místo 

https://sokol.us16.list-manage.com/track/click?u=080fb70bb70c82f507096a44c&id=d96d733494&e=0b975a49b3
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 Dobrý den všem čtenářům „Tymákovského 
oběžníku“ a zejména příznivcům TJ Sokol Tymákov. Co 
vše se událo v naší jednotě a oddílu Národní házené od 
začátku roku? 

Předně bych začal zhodnocením sportovních 
výsledků. Oddíly národní házené se, jako každý rok       
v zimním období, účastnily zimních halových pohárů, 
mistrovství republiky a zimní ligy mládeže, ve kterých 
dosáhly těchto úspěchů: družstva žen a mužů se stejně 
jako v loňském roce probojovala do finále Českého 
poháru, které se konalo v Dobrušce, a kde ženy obsa-
dily 1. místo a muži 2. místo. Což vyústilo i v individu-
ální ocenění v podobě nejlepší brankář/ka Václav Ma-
jer, Barbora Houhová; obránkyně Karolína Mertlová; 
útočnice Pavla Šmídlová a střelec Jan Jahoda. 
  V mládežnických složkách zvítězily mladší žač-
ky na zimním MČR a starší žačky v zimní lize mládeže, 
dále dorostenky obsadily 4. místo v ZLM a dorostenci 
ve stejné soutěži skončili v semifinále. 
 V oddílu všestrannosti se někteří naši cvičenci 
v únoru zúčastnili Župního přeboru ve sportovní vše-
strannosti, konkrétně v závodech v plavání. A i zde 
jsme již začali sbírat první umístění na stupních vítězů, 
a to Kryštof Kunc 1. místo v kategorii žáci IV. (2009-
2010) a Matias Šefl 2. místo v kategorii žáci I. (2015-
2017). Župní přebor pokračoval 27. dubna závody         
v atletice, kde obsadil Jan Řehoř 1. místo v kategorii 
žáci IV. (2009-2010) a David Hrůza 3. místo v kategorii 
žáci I. (2015-2017). Všem našim sportovcům blahopře-
jeme k dosaženým výsledkům a přejeme mnoho dal-
ších skvělých výsledků. 

 V únoru jsme v KD Tymákov uspořádali 
„Sportovní bál“, na který přišlo více než 200 lidí, a kte-
rý měl opět velmi pozitivní ohlasy, za což moc děkuje-
me. Také letos, pro velký loňský úspěch, jsme sál vy-
zdobili pěti barevnými bannery v sokolském vizuálním 
stylu a také jako připomenutí letošního výročí 120 let 
od založení tělovýchovy a následně Sokola v naší obci. 
Všem, kteří se podíleli na výzdobě, přípravě a na zdár-
ném průběhu bálu, ze srdce děkuji. 
 V Tyršově domě proběhlo 21. března slavnost-
ní vyhlášení již pátého ročníku ankety Sokol roku 2023, 
ve které byli i letos oceněni nejen cvičitelé, cvičitelky,  

 TJ Sokol Tymákov  
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Informace o odpadech v obci za rok 2023 

Počet svozů komunálního odpadu za rok 2023 a jeho srovnání s předchozími roky: 

Počet svozů komunálního odpadu 2021 2022 2023 

Celkem 13298 11364 11022 

Podíl jednotlivých druhů odpadů v tunách za rok 2023 a jeho srovnání s předchozími roky: 

Druh 
odpadu 

papír plast sklo kov biood-
pad 

olej Elek-
tro 

odpad 

komunální 
odpad 

objemný 
odpad 

2021 19,610 17,37
4 

15,210 0,505 84,270 0,165 6,934 211,730 112,940 

2022 17,008 16,03
6 

16,867 1,235 78,010 1,167 9,256 191,070 56,310 

2023 17,871 15,82
6 

19,202 1,905 81,120 0,162 7,616 197,960 63,610 

Platby za svoz komunálních a ostatních odpadů : 

Rok Celkem 

2021 1 750 744,00 Kč 

2022 1 621 939,00 Kč 

2023 1 791 434,00 Kč 

Za recyklaci zpětně vyplaceno EKOKOM: 

Rok Příjem z poplatku za recyklaci 

2021 166 793,00 Kč 

2022 180 283,00 Kč 

2023 215 151,21 Kč 

Podíl občanů na platbách za svozy odpadů, 

tzv. místním poplatkem: 

Rok 
Příjem z poplatku za obecný systém 

odpadového hospodářství 

2021 1 136 474,00 Kč 

2022     921467,00 Kč 

2023 1 022 286,00 Kč 

Děkujeme občanům          
Tymákova za aktivní přístup         

k třídění odpadu                    
a recyklaci. 
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 Další závěr školního roku se nám rychle blíží a 
my máme možnost rekapitulovat ten letošní rok 
2023/2024 v Mateřské škole Tymákov. 
 V průběhu roku jsme strávili mnoho času pro-
cházkami po lese a okolí, využívali všechna hřiště          
v okolí, procvičovali fyzičku v tělocvičně a užili si 
spoustu her a zábavy. Byla dokončena výstavba Kni-
hovny na školní zahradě. A tak mohou děti opět využí-
vat školní zahradu, která byla nově osázena. Rády se 
podílejí na péči o květiny, nejvíce je baví zalévání. Zre-
konstruovaná zahradní pergola je také hojně využívá-
na pro kreslení, hraní v kuchyňce a v horkých letních 
dnech bude příjemným zastíněním. Darem jsme od 
SRPŠ z výtěžku Školního bálu dostali pro MŠ dvě nová 

piana. Děkujeme. Každý měsíc za námi přijelo do škol-
ky divadlo. A tak se na představení všichni scházíme ve 
třídě Delfínků v KD, což je moc fajn. Na konci října 

jsme si ve třídách uspořádali Halloweenskou party se 
strašidelnými kostýmy. Společně jsme vydlabali dýně a 
vyrobili si lampion na průvod. V listopadu nás čekal 
svátek Sv. Martina. Vyráběli jsme Svatomartinské husy 
a těšili se, že konečně Martin přijede na "bílém koni".                                                                      
 Ani tentokrát na nás nezapomněl Mikuláš, čert 
a anděl. Jejich návštěvu  zvládli i ti nejmenší ve třídě   
Sluníček a my se mohli začít připravovat na vánoční 
besídku pro rodiče.   Ve vyzdobeném sále Kulturního 
domu jsme vystoupili s programem plným písniček, 
básniček a tanečků, za které jsme byli odměněni veli-
kým potleskem. Na závěr si mohli rodiče s dětmi ozdo-
bit perníčky, vyrobit svícen aj. Ježíšek nám nadělil 
spousty krásných dárků, které udělaly dětem velikou 
radost. Navštívili jsme také divadlo Alfa v Plzni.   
 Na oslavu Masopustu jsme přišli do školky v 
maskách  a užili si dopoledne plné soutěží a zábavy.  
Na velikonoční svátky jsme vyrazili na stezku za veliko-
nočním zajíčkem do lesa, po cestě plnili úkoly a nako-
nec našli poklad. V březnu naši předškoláci navštívili 
základní školu, kde pro děti byla připravená ukázková 
„opravdová“ vyučovací hodina. Děti se zájmem vše 
sledovaly. Nesmíme opomenout pravidelnou páteční 
lekci plavání   v bazénu v Rokycanech. V dubnu jsme 
navštívili mobilní planetárium v sále KD. Předškoláci 
mají za sebou zápis do první třídy ZŠ. A do prázdnin 
nás čekají ještě výlety na EKOFARMU do Starého Pl-
zence, návštěva Cinestaru Plzeň, výlet vlakem, zmrzli-
na u Bacca, loučení s předškoláky a spousty jiných zá-
žitků…                                                                                          
    Marcela Hanousková 
    ředitelka MŠ Tymákov 

Mateřská škola Tymákov 

 Poslední dubnový víkend jsme v salonku Ty-
mákovské hospůdky vítali nové občánky. Setkání stej-
ně jako účast a zapojení do celorepublikové akce 
Ukliďme Česko, připravila společenská komise. Pozvá-
ní přijala a se svými dětmi přišla šestice rodičů. Čtyři 
holčičky   a dva chlapečky přivítala do života v obci 
paní starostka, rodiče si převzali pamětní list, přání 
od dětí z místní základní školy, osušku se znakem Ty-
mákova a krásnou jarní květinu. Máme radost, že dí-
ky výtvarnici Anně Kocmanové vznikla nová kniha 
vítaných občánků, která je graficky vkusně vyvedena 
a díky individuálnímu zpracování jediná na světě. Prv-
ní podpisy novopečených maminek a tatínků v ní má-
me od soboty 27. dubna. Všem přivítaným dětem a 
jejich rodinám přejeme krásné dny v Tymákově a těší-
me se na setkávání při různých událostech v obci.               
    Sylva Řehořová                        

Vítání občánků 
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Noví občánci  
Rozárie Kroftová 
Matyáš Jeslínek 
Václav Polánka 

Emília Otto 

Opustili nás 

František Adámek 

 

 

Významné životní jubileum  (70, 75, 80  a více let) oslavili  

Josef Soušek 
Zdeňka Mlejnská 
Libuše Čechurová 
Jiří Kartýsek 
Petr Sarauer 
Blanka Šeflová 
Marie Čechurová 
Stanislav Mlejnský 
Eva Čechurová 
         

Hana Špilarová 
Josef Přibáň 
Květoslava Mužíková 
Hana Štenglová 
Milada Soušková 
Jiří Kolda 
Josef Průša 
Václav Plocar 
Vlastimila Kadlecová 
Josef Kugler 

František Vacek 
Věra Černá 
Jaroslava Nekolová 
Jaroslav Šimek 
Drahomíra Šilpochová 
Jan Dobrovolný 
Jarmila Hrdličková 
Hana Hrdličková 
Jaroslav Cink 

Společenská kronika za období 1. 11. 2023  — 15. 4. 2024  

 8. 6. Dětský den | SRPŠ 
 9. 6. Hrnčířské a řemeslné trhy | OÚ 
27.—28. 7. Pouťová květinová výstava | OÚ 
                                                                             

25. 8. Oslava 130 let SDH | SDH 

28. 9. Den Tymákova | OÚ 
16. 11. Obecní ples  | OÚ 

Plánované akce 2024 

Avizované termíny se mohou změnit, sledujte proto obecní vývěsky,  web obce a munipolis. 

 
Nabízíme místním živnostníkům  

a firmám možnost bezplatné 
  inzerce ve Zpravodaji TYM.   

V případě zájmu nás kontaktujte:  
obec@tymakov.cz.  

Za poskytnutí fotografií do Zpravodaje TYM děkujeme Zdeňce Štěpánové. 
Podcast Hlasy Tymákova  je k poslechu na            
webových stránkách obce nebo ve Spotify. 
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Místní  knihovna Tymákov 

 Malé ohlédnutí za rokem 2023 
Knihovna v nových moderních prostorách fun-

govala celý rok jako nové kulturní centrum obce – kro-
mě základní činnosti (půjčování knih) byly prostory kni-
hovny využívány téměř každý den v týdnu – cestovatel-
ské večery v pondělí, kroužek ručních prací ve středu, 
čtvrtek je výpůjčním dnem (výpůjční doba od 9 do 11 
hodin a odpoledne od 16 do 19 hodin), v ostatních 
dnech navštěvují knihovnu děti – mateřská škola, jed-
notlivé třídy základní školy jako součást vyučování, 
školní družina a funguje i čtenářský klub pro školní dru-
žinu. 

V prostorách knihovny jsme uspořádali dva ve-
čery s písničkami a poezií, které si připravil Jiří Langma-
jer starší, zvláště předvánoční koncert s vánočními ko-
ledami se velice vydařil. Na mnoha cestovatelských 
přednáškách nás krásami, zajímavostmi i problémy svě-
ta provázeli Martin Pávek, Vladimír Váchal, Petr Naza-
rov, Pavel Svoboda, Štěpán Pastula, Jana Kupčáková, 
Jiří Kalát a Jakub Greschl. 

Prostory knihovny byly stále vylepšovány, po-
dařilo se nám navýšit kapacitu pro přednášky a další 
kulturní akce na 70 míst. Dále pokračovalo zkvalitňová-
ní knihovního fondu – dařilo se nakupovat žádané tituly     
                 

a novinky, přijímali jsme i kvalitní darované knihy.        
O vzrůstajícím využití knihovny svědčí i počet registro-
vaných čtenářů v roce 2023 – 178, z toho 45% tvořily 
děti a mládež do 15 let. 
A jak pokračujeme dále? 
 I v letošním roce se snažíme zachovat vysoký 
standard knihovnických služeb – nové knihy nakupuje-
me především na základě recenzí a hodnocení čtenářů, 
daří se často získat i vydané knižní novinky, další knihy 
pro naše čtenáře získáváme nadále půjčováním z Měst-
ské knihovny Blovice. 
 Pro letošní rok jsme zajistili další porci cestova-
telských večerů – o své nevšední zážitky se s námi po-
dělili cestovatelé Marek Kovář, Lukáš Synek, Vladimír 
Váchal, Štěpán Pastula, Luděk Uzel, Veronika Jiříčková, 
Petr Nazarov, Jiří Kalát, Jakub Greschl, Monika a Jiří 
Vackovi a opět Marek Kovář. Na podzim nás čeká ještě 
dalších devět cestovatelských besed. 
 O své literární tvorbě nás přišla seznámit zná-
má spisovatelka Jana Poncarová, májové dny nám při-
jde zpříjemnit s pásmem písní a veršů Jiří Langmajer. 
Rozšířili jsme i nabídku kroužků o genealogickou porad-
nu (úterý) a šachy (pátek). 
    Hana Hoblíková 

 Hasiči v Tymákově mají stále napilno. Ještě       
v roce 2023 na podzim měli na starost zabezpečit lam-
pionový průvod. SDH přispělo dětem místní mateřské 
školky menším finančním obnosem   k zakoupení dárků 
na Vánoce. Rok 2024 jsme jako každý rok zahájili výroč-
ní schůzí, na kterou tradičně zveme hosty z okolních 
okrsků. Vyhodnotili jsme rok 2023 a připravili plán na 
rok 2024. Ten bude letos bohatý hlavně tím, že je 130 

let od založení místního hasičského sboru v Tymákově. 
Každý rok nesmí chybět stavění tradiční májky a pečení 
buřtů. Také už začaly okrskové soutěže v požárním 
sportu, na které se připravují i naši muži. Na 24. 8. 2024 
je opět v plánu okrsková soutěž,   která proběhne na 
louce za místní čističkou. Jelikož budeme slavit  130 let 

existence SDH Tymákov, je naplánován i průvod obcí až 
na místo samotné soutěže. Zde pak bude vyhodnocení 
nejdéle činných členů SDH Tymákov a poté bude násle-

dovat samotná okrsková soutěž družstev. Nebude chy-
bět ani předvedení hasičské techniky a výstava různých 
foto dokumentů. Pro malé diváky je připravena opět 
pěna, skákací hrad a možné bude i malování na obličej. 
Neopomenu ani občerstvení a samozřejmě večer k po-
slechu i tanci zahraje skupina Anakonda Benda. Plány 
jsou velké, musíme doufat v pěkné počasí, časový har-
monogram bude ještě upřesněn. Všichni jste srdečně 
zváni! 
    Za SDH Tymákov  
    Jana Pohanková 

SDH Tymákov 
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 V druhém pololetí tohoto školního roku pokra-
čujeme v projektu Les ve škole – škola v lese. Všechny 
třídy podnikly zimní výpravu do lesa. Prvňáci vysadili 3 
stromky do našeho lesíku u Průhona. Navštívili jsme 

také areál Arboretrum Sofronka - centrum pro vzdělá-
vání v přírodě v Plzni. Připravili pro nás krásný pro-
gram o zvířecích stopách, ptácích na krmítku a také     
o včelaření. Mohli jsme nakrmit daňky.                
 S dětmi navštěvujeme místní knihovnu 
s různými projekty. Například děti ze 2.třídy v rámci 
projektu o Josefu Ladovi, třeťáci zde trénovali na reci-
tační soutěž a zajímali se tedy o dětskou poezii, páťáci 
se v knihovně seznámili s historií obce a hlavně 
s místními názvy. 
 V rámci výchovy ke zdraví absolvovali prvňáčci 
program Veselé zoubky a páťáci se věnovali zdravému 
stravování. Připravili si i zdravou svačinku, plnou zele-
niny a bylinek. 
 Mladší žáci navštívili divadlo Alfa. Všechny děti 
školy se zúčastnily třídních kol v přednesu básničky. 
Vítězové třídních kol a také pěvecký soubor Písnička 
vystoupili na kulturním dopoledni školy. Vítězové škol-
ního kola v recitaci postoupili do okrskového kola reci-

tační soutěže Básnička pod rotundou ve Starém Plzen-
ci. V první kategorii pro nás vybojovala první místo 
Anička Kroftová, v druhé kategorii se na druhém místě 
umístila Barborka Kuglerová a ve 3.kategorii se           
na 3. místě umístil Vítek Mach. 
 Pěvecký soubor se pečlivě připravil na regio-
nální přehlídku Choralia Magna v Rokycanech a obdr-
žel tam stříbrné pásmo. Soubor se také ukázal ve zcela 
novém sborovém oděvu, na který přispělo SRPŠ. Pís-
nička nás reprezentuje i na veřejnosti, např. na vítání 
občánků ve Lhůtě nebo na maškarním bále 
v Mokrouších. Teď už chystá repertoár na Rozloučení 
s páťáky. 
 Věnujeme se preventivním programům. Orga-
nizace Hope4kids pro nás připravila program Jak být 
dobrým kamarádem. S preventivní akci nás ještě do 
konce školního roku navštíví Policie ČR. 
 Prvňáčci se spolu s MŠ podívali do mobilního 

planetária, které jsme objednali do kulturáku, páťáci 
se dojeli podívat do záchranné stanice v Plzni, čtvrťáci 
se vypravili do ZOO, druháci a třeťáci navštívili Muze-
um na demarkační linii v Rokycanech. Věnovali jsme se 
nejrůznějším aktivitám ke Dni Země. Řadu těchto akcí 
jsme financovali z darů spádových obcí, SRPŠ a manže-
lů Mikových. Děkujeme!                                                

 Děti se v družině i při hodinách TV věnují vybí-
jené a je to znát. V okresním kole v konkurenci velkých 
plzeňských škol se umístily na 2. místě.                           
 V dubnu se konal zápis do 1. ročníku. Už teď 
se těšíme na 19 nových prvňáčků. Zároveň se v červnu 
rozloučíme s našimi páťáky. Přejeme jim, aby se jim 
v dalším školách i v dalších oblastech života dařilo. 

    Mgr. Hana Timková
    ředitelka školy

Základní škola Tymákov 


